
Akademický senát Masarykovy univerzity 

 Zápis z řádného zasedání ze dne 3.6.2013    

Čj. MU/31915/2013/RMU 

 

 

Přítomni: senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 tohoto 

zápisu;  

 při zahájení zasedání AS MU bylo přítomno 28 senátorů a senátorek; 

  celkem se zasedání zúčastnilo 28 členů AS 

 

Zvaní hosté: doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., rektor 

  doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, kvestor 

 doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D., prorektor pro záleţitosti studentů 

 

Veřejnost   

               

Program: 1. Schválení programu a zápisu z minulého zasedání  

 2. Změna Statutu MU - maximální výše poplatků  

 3. Limity počtu studií pro rok 2014 a jejich rozdělení v rámci MU  

 4. Vnitřní předpisy ESF MU - Statut, VaJŘ AS, Disciplinární řád  

 5. Novela vysokoškolského zákona, řízení ke jmenování profesorem  

 6. Různé 

 

Jednání zahájil předseda AS MU, uvítal na zasedání senátorky, senátory i hosty a konstatoval 

usnášeníschopnost AS MU. 

 

 

1/  Schválení programu a zápisu z minulého zasedání  

 

Předseda AS navrhl do programu zařadit nový bod jednání: Projednání a schválení Statutu FSpS a 

Jednacího řádu vědecké rady FSpS. 

 

Diskuse 

Proběhla diskuse o doplnění programu, zejména v tom duchu, ţe materiály k navrhovanému bodu byly 

zpřístupněny v krátkém předstihu. Senátoři nebyli upozorněni e-mailem o tom, ţe byl do 

podkladových materiálů přidán tento materiál. Členové legislativní komise, kteří materiál měli 

k dispozici, se rovněţ vyjádřili proti jeho zařazení na program. 

 

Předseda AS MU dal hlasovat o doplnění programu jednání. 

 

Hlasování: 

  

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 28. 

 

Pro:    1 

Proti:    16 

Zdržel se:   11 

 

Akademický senát MU neschválil doplnění programu zasedání o bod: Projednání a schválení 

Statutu FSpS a Jednacího řádu vědecké rady FSpS. 



 

Předseda AS navrhl program zasedání AS dle původního návrhu. K návrhu programu neměl nikdo 

z přítomných připomínky. 

 

Předseda AS dále navrhl schválit zápis ze zasedání AS ze dne 6.5.2013. K zápisu neměl nikdo 

z přítomných připomínky.  

 

Zápis ze dne 6.5.2013 byl dnešního dne schválen AS MU. 

 

 

2/  Změna Statutu MU - maximální výše poplatků 

 

Prorektor Němec představil změnu Statutu MU. Smyslem změny je zafixovat horní hranici poplatku 

za prodlouţenou dobu studia na částce 26 tis. Kč a rovněţ stanovit maximální moţné meziroční 

navýšení poplatku. 

 

Diskuse 

(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 

Kudrová Z čeho vychází horní hranice? 

Němec  Hranice vychází z analýzy poplatků na MU, systému vyměřování poplatků na 

ostatních VŠ, maximální výše poplatku na MU (FI) a očekávané změny 

poplatkové agendy v souvislosti s novelou ZVŠ.  

Kudrová  Nebylo by vhodné upravit Statut  MU vzhledem k rozhodnutí ve věci A. P. 

proti MU? Dělají se nějaká opatření týkající se odůvodňování rozhodnutí MU 

s ohledem na přezkoumatelnost?  

Němec  Proběhla diskuse v rámci vedení MU o reakci na rozsudek. MU podala 

kasační stíţnost. Dosud nebylo rozhodnuto.  

Rektor Vyzval senátory, aby počkali na rozhodnutí NSS ve věci A. P. proti MU. 

Uvítá spolupráci Legislativní komise AS na případném řešení. 

 

Předseda AS MU dal hlasovat o schválení změny Statutu MU.  

 

Hlasování: 

  

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 28. 

 

Pro:    26 

Proti:    0 

Zdržel se:   2 

 

Akademický senát MU schválil změnu Statutu MU. 

 

Přijaté usnesení:  

 

Akademický senát schvaluje změny Statutu MU v navrženém znění, které tvoří přílohu tohoto 

zápisu. 

 

 

 

3/ Limity počtu studií pro rok 2014 a jejich rozdělení v rámci MU 

 

Úvodní slovo pronesl rektor. Uvedl, ţe počty studentů nelze sniţovat mechanicky, výsledek je 

dohodou s děkany a ocenil kolegiální průběh diskuse o limitech. Debata o promítnutí limitů do 

rozpočtu bude následovat na podzim.  



MU má relativně vysoký podíl studentů na učitele mezi srovnatelnými VŠ a máme kvůli tomu slabý 

výkon poměřovaný počtem studentů.  

 

Dále k tématu promluvil kvestor. Sníţení je upraveno dle potřeb a poţadavků fakult a pokles se na 

jednotlivých studijních programech liší. 

 

Diskuse 

(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 

Kudrová Nefinancovatelní studenti – změnila se metodika MŠMT? 

Kvestor Metodika se výrazně nezměnila, samoplátci se přestali počítat. 

Zlatuška Populace studentů je moţné srovnávat, zvolená strategie nepovede ke 

slušnému dopadu pro MU. MU by neměla postupovat účetně, ale na základě 

kvality a výsledků studentů. Nemělo by se rozhodovat pouze s ohledem na 

finance. 

Rektor Souhlasím, ţe je třeba zohledňovat i výsledek přijímací zkoušky, pro příští 

debatu je potřeba detailní analýza. Měl by být postupný tlak na kvalitu. 

Kvestor Limity nezohledňují pouze finanční aspekty.  

Mocek Co se bude dít s fakultami, které nedodrţí limit? 

Bulant Doplnil bych otázku: Co fakulty, které se chovají vstřícně a budou výrazně 

pod limitem?  

Rektor Studenti nad limitem nebudou zaplaceni fakultě, důsledky překročení limitů 

fakultou tak nebudou přeneseny na ostatní fakulty. Ţádné další sankce ale 

nebudou uplatněny, fakultní mají další zdroje, z nichţ mohou nezaplacené 

studenty financovat.  Chceme pravidla nastavit tak, aby se pokles pod limit 

vyplatil, nicméně, nemělo by to mít lineární průběh. 

Zlatuška   Limit se vztahuje na 1. ročníky, ale neexistuje ţádná „záklopka“ na vnitřní 

chování (nabízení kurzů jinými fakultami). Výsledek bude deformovaný. 

Rektor Vnitřní brzdy existují. Existuje např. limit na objem kooperací. Při omezení 

financování dojde i k vnitřní regulaci, očekávám, ţe kooperace budou 

klíčovým tématem v debatě o rozpočtu. Vnitřní mechanismus je třeba 

upravovat opatrně. Diskuse o limitech SP2+ bude ještě sloţitější. 

Ručka (Dotaz k prezentaci) Ve snímku je vidět, ţe po korekci je číslo vyšší. Znamená 

to, ţe byl zvýšen počet studentů? 

Rektor Limit byl upraven po jednáních s fakultami. Některé fakulty ustoupily 

poţadavkům a otevřely moţnosti ostatním. 

Ručka Nehrozí fakultám sankce za více studentů? 

Rektor Nebudou uplatněny ţádné sankce. Fakulty ponesou důsledky svých 

rozhodnutí. Některé obory se budují, nelze proto mechanicky uplatnit 

poţadavek na 10% sníţení. Jde např. o FSpS, kde by vznikl striktním 

uplatňováním limitů problém. 

Troubil V případě FSpS jde o jednorázové důvody, jak k tomuto bude přistupováno 

v dalších letech? 

Rektor Tato jednání budou vţdy vyţadovat kolegialitu a dosaţení shody, dosud jsem 

byl velmi příjemně překvapen jednáním fakult. Jde rovněţ o minimální počet 

studentů, kdy je jiţ rozumná existence fakulty. Bavíme se o cca 1500 studentů, 

pod toto číslo není rozumné jít. 

 

 

Bod byl uzavřen, nebylo přijato ţádné usnesení. 

 

 

4/ Vnitřní předpisy ESF MU - Statut, VaJŘ AS, Disciplinární řád 
 

Ing. Marek Pavlík, Ph. D. (z pozice předsedy AS ESF MU) představil navrhované změny předpisů. 

Jedná se o změny Statutu ESF, Volebního a jednacího řádu AS ESF a Disciplinárního řádu ESF. 



Změny se jednak týkají počtu členů a struktury AS ESF MU a dále jde o procesní změny, kdy je 

detailněji popsán průběh voleb děkana a do AS.V případě DŘ jde o úpravy ve shodě s doporučením 

Kontrolního odboru. 

 

Diskuse  

(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 

Kudrová Legislativní komise AS MU nezasedla a nebylo přijato usnesení. Za sebe se 

domnívám, ţe není rozumné, aby děkan mohl členy disciplinární komise 

odvolat. Nejednalo by se o správné vyrovnání sil. Pokud jde o VaJŘ, 

hlasování e-mailem není zákonným postupem, tato moţnost by ve VaJŘ AS 

neměla být. 

Bulant Formulace v disciplinárním řádu je dle mého názoru ve shodě se zákonem. 

Přestoţe obecně připouštím moţnost hlasování per rollam, nelíbí se mi jeho 

úprava v návrhu - lhůta 24 hod na hlasování je příliš krátká, počet senátorů 

nutný pro zamezení tomuto hlasování je příliš velký a nerozumím tomu, ţe se 

na následném zasedání výsledek potvrzuje. Proč je moţnost hlasovat e-mailem 

a zároveň nutnost výsledek hlasování potvrdit na zasedání? Jak se bude 

postupovat, kdyţ dopadnou tato hlasování jinak? 

Pavlík   Hlasování per rollam bude pouţito pouze v neodkladných a vyjmenovaných 

záleţitostech. Jde pouze o hlasování v procesních věcech. Kde je nutnost 

veřejného hlasování, pouţije se standardní postup. Nutností potvrzení jsme 

právě reagovali na potřebu veřejného projednání. 

Zlatuška Problémem per rollam je, ţe neproběhne veřejná diskuse. E-mailová 

korespondence není totéţ jako ţivá diskuse. Nelze mj. pruţně reagovat a měnit 

názor. Per rollam je přípustné pouze tehdy, pokud je souhlas jednomyslný. 

Troubil Studentská komora nesouhlasí s navrţenými normami. Souhlasím s názorem 

dr. Kudrové a dr. Bulanta. Domníváme se, ţe děkan by neměl mít právo 

odvolat členy disciplinární komise. 

Mocek Souhlasím s dr. Kudrovou. Komise by měla být nezávislá a neměla by 

existovat hrozba odvolání jejích členů děkanem. 

 

Odchází 1 senátor. 

 

Mocek Je otázka, jak by se musel člen komise chovat, aby nehrozila moţnost jeho 

odvolání. 

Najvar Nepřítomný doc. Křepelka jako předseda legislativní komise vţdy zastával 

názor, ţe pokud není fakultní předpis v rozporu s vyššími normami, neměli 

bychom do něj příliš zasahovat. 

Bulant Doc. Křepelka v e-mailové diskusi legislativní komise k tomuto bodu napsal, 

cituji: „Moţnost odvolání člena disciplinární komise bez uvedení důvodů 

ohroţuje to, co označujeme jako nezávislost, navíc nenacházím ani potvrzení 

akademického senátu, přičemţ bych pro moţnost odvolání povaţoval za 

přijatelné pouze "ţe se sám něčeho ošklivého dopustil".“ 

Pavlík Disciplinární řád ale obsahoval diskutovanou úpravu i v minulosti. Co kdyţ 

člen disciplinární komise nebude chodit na schůze? 

Majerová Hlasování per rollam by probíhalo zároveň s diskusí o tom, jestli senátoři 

souhlasí s jeho vyvoláním. Pokud se má potvrdit výsledek hlasování, proběhne 

o něm další hlasování na zasedání. Jak je to technicky řešeno?  

Pavlík Hlasování per rollam bychom chtěli vyuţít jen na hlasování o technických a 

organizačních věcech. 

Bulant Legislativní komise AS MU by se měla sejít s předsedou a senátory AS ESF 

ještě před opakovaným předloţením řádu na AS ESF. 

Najvar  Bylo by moţné ţádat Legislativní komisi AS o konzultace? I ostatní fakulty 

mohou mít v budoucnu problém s textem předpisů. 



Bulant Neformálně ano, nicméně ani stanovisko komise není pro AS závazné, 

doporučení bude muset schválit plénum senátu. 

 

 

Předseda AS MU dal hlasovat o schválení novely Statutu ESF MU.  

 

Hlasování: 

  

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 27. 

 

Pro:  22 

Proti:    1 

Zdržel se:   4 

 

Akademický senát MU schválil novelu Statutu ESF MU. 

 

Předseda AS MU dal hlasovat o schválení Volebního a jednacího řádu ESF MU.  

 

Hlasování: 

  

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 27. 

 

Pro:    4 

Proti:   17 

Zdržel se:   6 

 

Akademický senát MU neschválil Volební a jednací řád ESF MU.  

 

Předseda AS MU dal hlasovat o schválení Disciplinárního řádu ESF MU. 

 

Hlasování: 

  

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 27. 

 

Pro:    8 

Proti:    11 

Zdržel se:   7 

 

Akademický senát MU neschválil Disciplinární řád  ESF MU.  

 

Přijaté usnesení:  

 

Akademický senát schvaluje novelu Statutu ESF MU v navrženém znění, které tvoří přílohu tohoto 

zápisu. 

 

Odchází 1 senátor. 

 

5/ Novela vysokoškolského zákona, řízení ke jmenování profesorem 
 

Předseda AS uvedl, ţe kvůli povodním neproběhlo plánované jednání ve věci novely ZVŠ na 

ministerstvu. V podkladech k AS jsou zpřístupněny materiály k novele. Dále představil navrhované 

znění usnesení ve věci jmenování M. Putny profesorem.  

 

Diskuse 



Senátoři prodiskutovali návrh usnesení a navrhli pozměnit jeho znění.  

Závěr diskuse 

Předseda AS přečetl celý text usnesení po navrhovaných úpravách. 

 

Předseda AS MU dal hlasovat o schválení upraveného usnesení ve věci jmenování M. Putny 

profesorem.  

 

Hlasování: 

  

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 26. 

 

Pro:  24 

Proti:    0 

Zdržel se:   2 

 

Akademický senát MU schválil znění upraveného textu usnesení ve věci jmenování doc. M. 

Putny profesorem. 

 

Přijaté usnesení:  

 

AS MU vítá, že prezident ČR Miloš Zeman přehodnotil svůj původní záměr nejmenovat docenta 

Martina Putnu profesorem. 

Tento krok by vedl k bezprecedentnímu zásahu do výlučné kompetence akademické obce. Za 

dehonestující však považujeme navržený způsob předání, který docenta Putnu (a případně další 

budoucí profesory) staví do role profesorů jiné kategorie.  

Zásadně rovněž nesouhlasíme s tím, aby do textu zákona o vysokých školách byly direktivně 

podsouvány jednotlivé body pouze na základě politicky motivovaného požadavku. 

AS MU podporuje usnesení Akademického senátu Univerzity Karlovy ze dne 24. května 2013 

k okolnostem jmenování doc. Martina Putny profesorem. 

 

 

6/ Různé 

 

Poplatky za odpad 

Proběhla diskuse o poskytování informací o studentech, zejména s ohledem na ţádost Magistrátu 

města Brna (MMB) o poskytnutí údajů o zahraničních studentech pro potřeby vymáhání poplatků za 

odpady. Kvestor a prorektor Němec uvedli, ţe MU se proti ţádosti MMB ohradila a údaje neposkytla. 

Dále uvedli, ţe MU bude hájit ochranu dat o studentech. 

 

Bod byl uzavřen, nebylo přijato ţádné usnesení. 

 

 

Předseda AS poděkoval na závěr přítomným za účast a ukončil zasedání v 18.40 hod.  

 

Nejbližší řádné zasedání akademického senátu MU bylo svoláno na 7. října 2013. 

 

Zapsal:   Petr Konopáč    V Brně, dne 6.6.2013    

 

Text schválil:   Mgr. Michal Bulant, Ph.D., předseda AS MU, dne 19.6.2013 

Zápis schválen AS MU dne:     7. října 2013 

 



Příloha č. 1 
 Prezenční listina 

Zasedání Akademického senátu MU dne 3.6.2013 

Komora akademických pracovníků 
 

 přítomen nepřítomen 

Právnická fakulta   

JUDr. Veronika Kudrová, Ph. D. x  

doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D.  omluven 

 

Lékařská fakulta 

  

prof. MUDr. Josef Bednařík, CSc.  omluven 

Prof. MUDr. Marie Nováková, Ph. D. x          

RNDr. Josef Tomandl, Ph. D. – předseda komory 

akademických pracovníků 

x  

 

Přírodovědecká fakulta  

  

RNDr. Milan Baláţ, PhD. x  

Mgr. Michal Bulant, Ph. D. – předseda AS x  

Doc. RNDr. Ctibor Mazal, CSc. x  

 

Filozofická fakulta 

  

Prof. Mgr. Libor Jan, Ph.D.  x 

Prof. PhDr. Petr Osolsobě, CSc.  omluven 

Jeffrey A. Vanderziel, B. A. x  

 

Pedagogická fakulta 

  

Mgr. Petr Najvar, Ph.D. x  

Mgr. Martin Vrubel x  

PaeDr. Jan Šťáva, CSc. x  

 

Ekonomicko-správní fakulta 

  

RNDr. Luboš Bauer, CSc. x  

Ing. Marek Pavlík, Ph.D. x  

Ing. Radoslav Škapa, PhD. x  

 

Fakulta informatiky 

  

RNDr. Pavel Matula, Ph.D. x  

Prof. RNDr. Jiří Zlatuška, CSc. x  

Prof. RNDr. Luděk Matyska, CSc.  omluven 

 

Fakulta sociálních studií 

  

PhDr. Michal Vašečka, Ph.D.  x 

PhDr. Petr Suchý, Ph.D. x  

PhDr. Zdeněk Sychra, Ph. D. x            

 

Fakulta sportovních studií 

  

PaedDr. Zdeněk Janík  x  

PaedDr. Miloš Lukášek, Ph.D. x  

Doc. PhDr. Bc. Zdenko Reguli, Ph. D.  x 

 

Mimofakultní 

  

Mgr. Lenka Zouhar Ludvíková x  



Prezenční listina 

 

Zasedání Akademického senátu MU dne 3.6.2013 

Studentská komora  

 

 

 přítomen nepřítomen 

Právnická fakulta   

Mgr. David Hejč  omluven 

Helena Zrůstová x  

Lékařská fakulta   

Milan Pospíšil  x 

Magdalena Varadínková  omluvena 

Přírodovědecká fakulta                   

Mgr. Eva Majerová x  

Mgr. Pavel Souček x  

Filozofická fakulta   

Mgr. Martin Mazánek  omluven 

Mgr. Jiří Ţoudlík x  

Pedagogická fakulta   

Bc. et Bc. Jan Buchta  omluven 

Mgr. Iva Schlixbierová  omluvena 

Ekonomicko -správní  fakulta   

Róbert Adamčík  omluven 

Ondřej Michalovský  omluven 

Fakulta informatiky   

Lukáš Ručka 
 

x  

RNDr. Pavel Troubil – předseda studentské 

komory 

x  

Fakulta sociálních studií   

Mgr. Ondřej Mocek x  

Bc. Jiří Kelnar x  

Fakulta sportovních studií   

Mgr. Petr Janáček  x 

Mgr. Adam Blaţek  omluven 

 

 

 

 

 


